
Format vragen raad 07-04-2020

Datum indienen: 23 maart 2020
Agendapunt: 3 

Onderwerp: Voorbereidende vergadering Advisering lokaal publieke media-instelling

Vraag/vragen: kort en bondig formuleren, zo mogelijk met duidelijke verwijzing naar blz/paragraaf

1. Op pagina 3 van het raadsvoorstel staat dat het voorstel gebaseerd is op criteria uit het 
document "Samenvatting Lokaal Toereikend Media Aanbod". Waar kunnen we zien hoe de 3 
partijen die zich hebben aangemeld scoren op deze criteria?

Antwoord: De criteria uit “Samenvatting Lokaal Toereikend Media Aanbod” zijn niet bedoeld als een 
manier om een lokale omroep een score te geven. De criteria zijn bedoeld als een leidraad voor 
gesprek tussen omroep en gemeente. Er zijn gesprekken gevoerd met alle omroepen. 

2. In de inleiding wordt geschreven over een korte enquête die gedaan is onder de inwoners van 
gemeente Overbetuwe. Hieruit kwam naar voren dat de inwoners erg betrokken zijn bij een 
lokale omroep. Waaruit blijkt deze betrokkenheid? Van de 341 respondenten hadden 44 geen 
mening en 27 kwamen niet uit deze gemeente. 107 had een voorkeur voor SOL, 118 voor RN7.

Antwoord: De enquête was uitgezet tijdens de kerstvakantie en toch hebben we 341 reacties weten 
te krijgen, waarvan er 270 bruikbaar voor ons waren. Dit geeft aan dat het onderwerp van de lokale 
omroep leeft onder onze inwoners. 
 
3. Bij punt 4 Argumenten staat dat Stichting Omroep Lingewaard (SOL) een sterke regionale 

binding heeft met gemeente Overbetuwe. Waaruit blijkt dat?

Antwoord: In het beleidsplan voor het jaar 2020 van de Stichting Omroep Lingewaard staat 
beschreven dat zij een sterke binding hebben met de gemeente Overbetuwe, die een 
buurgemeente is van de gemeente Lingewaard, waar zij al uitzenden. In hun beleidsplan gaan zij in 
op het feit dat de gemeenten Lingewaard en Overbetuwe, beiden relatief kleine gemeenten met 
veel kernen, ingeklemd tussen Nijmegen en Arnhem, veel overeenkomsten hebben.
Daarnaast geven onze inwoners in een korte enquête ook aan dat zij een binding hebben met 
Stichting Omroep Lingewaard. 
 
4. Bij punt 4 Argumenten staat dat SOL de bedoeling heeft burgers te betrekken bij programma's 

en dat de programma's bijdragen aan de positie van burgers in het democratisch proces. 
Waaruit blijkt dat?

Antwoord: In het beleidsplan voor het jaar 2020 van de Stichting Omroep Lingewaard staat 
beschreven dat zij (naast hun andere activiteiten) een rol willen spelen in het functioneren van de 
(lokale) democratie, door (onder andere) ruimte te bieden aan verschillende doelgroepen in de 
samenleving om zelf berichtgeven te (laten) verzorgen, verslag te doen van politieke bijeenkomsten 
en door duiding te geven bij politieke besluitvorming door middel van verslag te doen van 
verkiezingen en interviews van politici. 

5. Bij punt 4 Argumenten wordt aangegeven dat RN7 voornamelijk actief is in de regio rondom 
Nijmegen (waar Overbetuwe overigens ook in ligt) en in een andere regio voor streekomroepen 
valt (regio 26 ipv regio 25) en daarom is de keuze niet op hen gevallen. Is afwijking van deze 
regioindeling onwettelijk, ongewenst, onhandig of is er een andere reden om dit verschil in regio 
belangrijk te vinden? RN7 heeft immers sinds het voorjaar van 2018 de uitzendingen van 
Omroep Overbetuwe overgenomen.

Antwoord: De Nederlandse Lokale Publieke Omroepen (NLPO) hebben een regioindeling gemaakt 
voor de lokale omroepen. De NLPO en het Commissariaat voor de media stimuleren dat lokale 
omroepen zich ontwikkelen tot streekomroepen binnen de grenzen van deze regioindelingen. De 
verschillende lokale en streekomroepen in regio 25 werken al samen. 
Stichting Streekomroep RN7 is voornamelijk actief in regio 26. Het zou onlogisch zijn wanneer zij 
alleen in de gemeente Overbetuwe van regio 25 zouden uitzenden. 
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6. Is er een evaluatie gedaan van de ervaringen met RN7 nav het overnemen van de uitzendingen 
van Omroep Overbetuwe? Zo ja: wat waren de resultaten? Zo nee: waarom is niet geëvalueerd? 
Rendement uit het verleden is vaak een goede voorspeller van de toekomst. Dit was een 
uitgelezen kans om te kijken hoe RN7 haar taken voor en in Overbetuwe uitvoert. 

Antwoord: De gemeente Overbetuwe heeft de ervaringen met Stichting Streekomroep RN7 niet 
geëvalueerd. De gemeente Overbetuwe had geen relatie met de Stichting Streekomroep RN7. 
Vanaf 2018 maakte Stichting Streekomroep RN7 gebruik van de zendmachtiging van Stichting 
Omroep Overbetuwe om uit te zenden in de gemeente Overbetuwe, maar Stichting Streekomroep 
RN7 ontving daarvoor geen aanwijzing van het Commissariaat voor de Media en ontving ook geen 
middelen van de gemeente Overbetuwe. 
Pas in oktober 2019 heeft Stichting Streekomroep, na het verlopen van de aanwijzing van Stichting 
Omroep Overbetuwe, een aanvraag ingediend bij het Commissariaat voor de Media voor een 
aanwijzing om uit te zenden in de gemeente Overbetuwe. 
 
7. Van RN7 ontvingen wij een folder met de 20 criteria van het Keurmerk Nederlandse 

Streekomroepen. Zijn deze criteria meegenomen in het proces dat nu leidt tot het voorstel om 
SOL aan te wijzen als streekomroep voor Overbetuwe? Zo nee: waarom niet? Zo ja: hoe 
scoorden de 3 kandidaten op deze criteria? 

Antwoord: De genoemde twintig criteria zijn bedoeld voor omroepen om een Keurmerk voor een 
Lokaal Toereikend Media Aanbod van de Nederlandse Lokale Publieke Omroepen (NLPO) te 
kunnen ontvangen. Het is aan de NLPO om te beoordelen of Stichting Omroep Lingewaard voldoet 
aan deze criteria en in aanmerking komt voor een keurmerk. Deze criteria zijn geen onderdeel van 
de vereisten waar de gemeenten op grond van de Mediawet 2008 de aanvragers moeten toetsen of 
het advies aan het Commissariaat op moeten baseren. 

Geen van de omroepen die een aanvraag voor een zendmachtiging in de gemeente Overbetuwe 
hebben ingediend bij het Commissariaat beschikten ten tijde van de aanvraag over het Keurmerk 
LTMA. 
Indiener/fractie: Hanneke Bruinsma, GroenLinks
Antwoord(en) college:

Technisch of politiek?
In deze uitzonderlijke situatie mag je zowel technische als politieke vragen via dit format 
stellen, over de geagendeerde onderwerpen. Verzoek is wel om per agendapunt een formulier 
te gebruiken, dan is het wat eenvoudiger bij het betreffende agendapunt te plaatsen. 

Wanneer stel ik een vraag?
De raad heeft recht op alle informatie die hij nodig heeft om zijn taak goed uit te voeren. Dat 
is een belangrijk recht. Aan de andere kant is het ook wel belangrijk jezelf af te vragen welke 
informatie je echt nodig hebt. 

Vooropgesteld: als je een raadsvoorstel of nota niet begrijpt, en daarom geen besluit kunt 
nemen, dan moet je natuurlijk een vraag stellen! Gaat het om een detail dat je niet begrijpt, 
dan kun je afwegen of het nodig is de vraag te stellen. 

Een goed criterium voor jezelf om langs je technische vraag te leggen die je van plan bent in 
te gaan dienen: zal het antwoord op de vraag een verschil maken in mijn besluit om voor of 
tegen het voorstel te stemmen? M.a.w.: als ik antwoord A krijg stem ik voor, als ik antwoord 
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B krijg stem ik tegen? Als dit niet het geval is, en het antwoord er dus niet wezenlijk toe doet, 
dan hoef je de vraag niet te stellen! 

Indienen vragen
Uiterlijke termijn indienen vragen: dinsdag 24 maart 10 uur, via griffie@overbetuwe.nl

Antwoorden college
De antwoorden van het college worden uiterlijk 1 april naar de griffie gestuurd. De griffie zal 
deze bij de betreffende agendapunten publiceren. 

mailto:griffie@overbetuwe.nl

